

# 向光輝聯合人高錕校長致敬

## TRIBUTE TO GLORIOUS UNITED MAN PROFESSOR CHARLES K KAO

為恭賀中大前校長暨本院電子學系創系系主任高錕教授榮獲諾貝爾物理學獎，本院於2010年2月25日晚上假張琺師師生康樂大樓三樓文怡閣歡迎高錕教授，並向他致敬。

高錕教授與聯合書院有著深厚的淵源，早於1970年，高教授已加入聯合書院並創立電子學系。書院非常榮幸能分享高錕教授榮獲2009年度諾貝爾物理學獎的喜悅。書院亦曾於2007年下旬專訪高錕教授，高教授於本院刊物《聯合邁進》暢談加入中文大學聯合書院、就任中大校長及推動本港科研的經歷和感受。有關訪問可瀏覽以下網址：<http://202.123.82.151/~uccms/pdf.php?number=19>

當晚，高教授伉儷與一眾書院好友共聚一堂，高錕夫人於席上致辭，表示高教授身為聯合人，當晚重返校園倍感喜悅。高錕教授當晚容光煥發，精神奕奕，並主動與嘉賓握手及談天，令大家感到十分雀躍及高興。院長馮國培教授亦代表書院致送由全體同仁簽名的紀念賀卡予高錕教授，感謝高教授多年來對書院的貢獻。

高教授獲獎使本院上下與有榮焉，本院同仁謹此再次向高錕教授及其家人致以誠摯祝賀。



馮國培院長(右)致送紀念品予高錕教授伉儷。

*Professor Fung Kwok-pui, College Head (right) presented souvenir to Professor and Mrs. Kao.*



理學院同仁於1972年4月遷校前在堅巷校園合照。(前排右六為高錕教授；前排右三為馬臨教授)

*College members from Faculty of Science posed a group photo at the Caine Lane Campus in April 1972. (Professor Charles K Kao, front row, sixth from right, Professor Ma Lin, front row, third from right)*

To extend our warmest welcome and to pay tribute to Professor Charles K Kao, the 2009 Nobel Prize Winner in Physics, United College hosted a dinner banquet in his honour on Thursday, 25 February 2010 at the Staff Common Room, 3/F, Cheung Chuk Shan Amenities Building.

The bond between the College and Professor Kao has started since 1970 when Professor Kao firstly joined United College to establish the Department of Electronics at the College. It is our greatest honour to share the happiness of winning Nobel Prize with Professor Kao at the dinner banquet. Professor Kao was also interviewed by our College publication *United We Advance* in 2007 and shared his experience and feeling of joining United College, serving as Vice-Chancellor of CUHK for ten years and his endeavor and devotion in scientific research development in Hong Kong. The interview can be viewed at the following website: <http://202.123.82.151/~uccms/pdf.php?number=19>



高錕夫人致辭，表達重返故園的喜悅。  
*Mrs. Kao delivered a speech to express the happiness of returning to the United College.*

At the dinner banquet, Professor and Mrs. Kao had a joyful reunion with friends in United College. Mrs. Kao expressed their happiness of returning to United College as United College members in her speech. Professor Kao looked radiantly happy and energetic at the dinner banquet. College members were



眾嘉賓與高錕教授伉儷(前排左八及中)於晚宴前合照留念。

*All guests posed a group photo with Professor and Mrs. Charles K Kao (front row, eighth from left and centre) before the dinner.*

delighted when Professor Kao greeted and shook hands with each of them. Professor Fung Kwok-pui, College Head, presented a congratulatory card signed by all participants at the dinner to Professor Kao to extend our deepest appreciation to Professor Kao for his contribution to the College and to bring us such a highest glory.

Once again, our warmest congratulations to Professor Kao and his family!